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Tid: 3. juni 2021, kl. 10.15 – 15 

Sted: Bygning 1330, lokale 038 

 

 

Til stede 

Carsten Jensen (CJ), Lars Thorup Larsen (LTL), Jakob Tolstrup (JT), Martin Bækgaard 

(MB), Rune Godske Bachmann (RGB), Simone Vestergaard Laursen (SVL), Thomas  

Tonim Nielsen (TTN), Cecilie Hohwy Pallesen (SHP) 

 

Endvidere deltog 

Ida Ravn Eriksen (referent), Kathrine Raagaard Nielsen, Anette Bech-Larsen, Susanne Vang, 

Nanna Stærmose, Peter Stounbjerg, Sebastian Wrang Lindemann Juhl, Julie Vinge og Emina 

Krak (punkt 3) 

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. RUS-arrangementer 2021 

4. Dispensationer og godkendelser 

5. Meddelelser 

6. Ændring af obligatorisk fag på 2. semester på bacheloruddannelsen i samfundsfag 

7. Godkendelse af seminarudbud til forårssemesteret 2022 

8. Godkendelse af pensum til bacheloruddannelserne efterårssemesteret 2021 

9. Nedsættelse af kommunikationsudvalg 

10. Eventuelt 

Referat 
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referatet fra 4. møde den 7. maj 2021 blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 3. Rus-arrangementer 2021 

De nye rus-sekretærer, Julie Vinge og Emina Krak, var inviteret med som gæster til punk-

tet. De præsenterede planen for årets rusuge, der er lavet i to udgaver for at imødekomme 

eventuelle corona-relaterede restriktioner. 

 

Der tages udgangspunkt i tidligere års programmer, men rusugen bliver denne gang for-

længet med en enkelt dag, så den løber fra mandag til fredag. Der vil på den ekstra dag 

som noget nyt blive afholdt et oplæg om forskellige karriereveje for en færdiguddannet 

kandidat fra instituttet. Hytteturen flyttes til senere på efteråret, hvor det er forventnin-

gen, at alle studerende har fået tilbudt en vaccine. Der er i forlængelse heraf lavet aftale 

om, at undervisningen slutter tidligt den fredag hytteturen begynder, så alle kan forlade 

Aarhus i god tid. 

 

I tilfælde af fortsatte restriktioner vil rusugen blive mere holdbaseret, og mange af de 

store arrangementer vil blive opdelt på holdniveau eller omlagt til online. Det forventes 

fortsat, at de udendørs aktiviteter kan afholdes med deltagelse af alle nye studerende.  

 

De endelige planer afhænger således af, hvad der kommer til at ske over sommeren samt 

de retningslinjer, der måtte blive lavet på universitetet. Der vil ligeledes blive lavet planer 

for det tilfælde, at deltagere eller tutorer tester positiv for covid-19 under rusugen.  

 

LTL og CJ oplyste, at der vil kunne stilles krav om coronapas til f.eks. deltagelse i hyttetu-

ren, hvis dette annonceres på forhånd. Der vil ligeledes kunne stilles krav om coronapas 

til alle tutorer, da de er ansat af instituttet.  

 

Studienævnet takkede for et godt oplæg, og CJ tilføjede, at RUS-sekretærerne fortsat vil 

arbejde sammen med studiestartsgruppen om eventuelle udfordringer.  

 

 

Ad 4. Dispensationer og godkendelser 

Punktet blev behandlet for lukkende døre.  
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Ad 5. Meddelelser 

CJ orienterede om nedenstående punkter: 

 

5.1 Ny proces for fagtilmelding 

Fagtilmeldingen er i år afvikles i henhold til en ny fælles AU-proces, hvor studerende selv 

skal gennemgå skemaet og vælge fag på denne baggrund. Der skal kun vælges tre fag, og 

studerende, der ikke får plads, skal ud i en anden tilmeldingsrunde.  

 

Pladserne fordeles ved simpel lodtrækning, og det kan for de studerende synes meget an-

deledes end den gamle procedure. Der er dog i realiteten ikke den store forskel, da stude-

rende tidligere prioriterede op til 10 fag, og ikke altid fik deres øverste prioriteter. CJ an-

erkender dog, at det nu bliver mere tydeligt for studerende, og det kan føles mere uretfær-

digt, at skulle vælge fag i anden runde. Der vil blive evalueret på processen, og det kan evt. 

overvejes at indføre anciennitet i fordelingen af pladser, så studerende på de ældste år-

gange får plads først.  

 

De studerende oplyste, at det nye system har givet lidt uro, og nogle har værer nervøse 

for, om de overhovedet kunne få de fag, de er interesserede i. CJ svarede, at der altid har 

været en deltagerbegrænsningen på 25 studerende, hvilket er fastsat ud fra pædagogiske 

hensyn.  

 

Der blev fra studenterside efterspurgt mere og bedre kommunikation om processen for 

fagtilmelding, da dette måske kan afhjælpe noget af den frustration, de studerende har 

følt. CJ meddelte, at der var sendt information til alle studerende via Blackboard, men op-

fordrede samtidig de studerende til at bruge netop fagtilmeldingen som case, når der se-

nere tales generelt om kommunikation under dagsordenens punkt 9.  

 

5.2. Specialeproces 

LTL oplyste, at der fremadrettet vil komme en mere formel procedure for ændring af pro-

blemformuleringerne, hvis studerende dumper eller udebliver fra specialet. Det har tidli-

gere været overladt til den enkelte studerende og vejleder, men en afgørelse fra Styrelsen 

har givet anledning til at revidere proceduren. 

 

Allerede fra indeværende eksamenstermin er specialeskrivende studerende blevet orien-

teret om, at de skal aftale en ændret problemformulering med vejleder inden for 14 dage 

efter den første afleveringsfrist. Vejlederen skal meddele studieadministration, hvis dette 

ikke sker.  

 

Der vil i efteråret blive udarbejdet en ny proces, der skal tages i brug fra foråret 2022, og 

det vil komme til at påvirke hele den måde der arbejdes med specialet, da de studerende 

allerede fra februar skal have registreret en foreløbig problemformulering. Det er institut-

tets ønske, at processen bliver så smidig som muligt, samt at skriveperioden på 4½ må-

ned fastholdes.  
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Studienævnet drøftede kort mulighederne for at bruge specialeflowet gennem hele forlø-

bet til at håndtere registreringen af problemformulering, og CJ har sendt en forespørgsel 

til BSS Studier om muligheden for dette.  

 

 

Ad 6. Ændring af obligatorisk fag på 2. semester på bacheloruddannelsen i 

samfundsfag 

Som bilag til punktet var fremsendt et forslag til opdatering af studieordningen på bache-

loruddannelsen i samfundsfag. CJ oplyste, at et stort frafald på bacheloruddannelsen i 

samfundsfag har givet anledning til at se på studieordningen, og muligheden for et fælles 

optag sammen med statskundskab blev i første gang undersøgt.  

 

Denne løsning er dog meget omfattende, og der stilles i stedet forslag om at ændre på 

fagsammensætningen på uddannelsens andet semester, således at faget Offentlig forvalt-

ning og økonomi udskiftes med Mikroøkonomi. Dette vil betyde, at bacheloruddannel-

serne i statskundskab og samfundsfag er ens på de første fire semestre, hvilket kan imø-

dekomme den fleksibilitet, de studerende efterspørger. 

 

Studenterrepræsentanterne meddelte, at der i deres bagland er utilfredshed med forsla-

get, som vil fjerne offentlig forvaltning helt fra uddannelsen, da de samfundsfagsstude-

rende skal have tilvalg på 5. semester.  

 

CJ anerkendte de studerendes synspunkt, og svarende, at problemstillingen kan løses ved 

at indføre et obligatoriske element inden for offentlig forvaltning på kandidatuddannelsen 

i samfundsfag. Flytningen af faget vil ikke påvirke de øvrige fag på bacheloruddannelsen. 

 

Studienævnet drøftede studielederens alternative forslag, og det blev aftalt, at inddrage 

flere studerende fra samfundsfag, før der arbejdes videre med en ændring af både bache-

lor- og kandidatuddannelserne.  

 

 

Ad 7. Godkendelse af seminarudbud til forårssemesteret 2022 

Som bilag til punktet var fremsendt en oversigt over det planlagte seminarudbud til for-

årssemesteret 2022 på bachelor- og kandidatniveau. CJ oplyste, at antallet af kandidatse-

minarer i foråret er mindre, da mange studerende skriver speciale. De studerende har 

yderligere mulighed for at tilmelde sig Forvaltningsret, der pt. ikke fremgår af den frem-

sendte seminaroversigt. 

 

Det forventes, at der at der fra efteråret igen kommer flere udvekslingsstuderende, og der 

udbydes derfor flere engelske fag i foråret 2022. Fordelingen inden for fagområderne er 

tilfældig, idet den afhænger af grunddelsfagene og de tilgængelige underviserressourcer.  

 

Seminarudbuddet til forårssemesteret 2022 blev godkendt af studienævnet.  
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Ad 8. Godkendelse af pensum til bacheloruddannelserne efterårssemesteret 

2021 

Som bilag til punktet var fremsendt en oversigt over pensum i efterårets bachelorfag. 

 

TTN bemærkede, at omfanget af pensum i holdtimerne på Makroøkonomi synes omfat-

tende. RGB svarede, at pensumforøgelsen blev drøftet tidligere på semesteret, da fagan-

svarlig Lars Skipper deltog i et studienævnsmøde. Der er tale om supplerede tekster, der 

skal skimmes. CJ foreslog, at fagansvarlig markerer dette i pensumlisten, så det bliver ty-

deligt for de studerende.  

 

TTN efterspurgte ydereligere at listerne tydeliggør, hvilket pensum der hører til henholds-

vis forelæsninger og holdtimer i Offentlig forvaltning. De studerende ønsker, at det klart 

fremgår, om der er tekster til holdtimerne, så de bedre kan planlægge deres læsning. MB 

vil gå videre med sagen.  

 

Pensumlisterne til efterårssemesteret blev herefter godkendt af studienævnet. 

 

 

Ad 9. Nedsættelse af kommunikationsudvalg 

SVL oplyste, at der fra studenterside er blevet talt om behovet for bedre kommunikation 

til de studerende om eksempelvis fagtilmelding, som er en proces, der gentages hvert se-

mester. De foreslog derfor at nedsætte et kommunikationsudvalg, der kan sikre bedre 

kommunikation til de studerende. TTN supplerede, at noget af dette arbejde i dag foregår 

i Statsrådet, der sender information til de studerende via Facebook. 

 

CJ bakkede op om tiltaget og foreslog, at udvalget oprettes med deltagelse af de stude-

rende SVL og PS, studie- og trivselsvejleder Kathrine Raagaard Nielsen samt ham selv. 

Udvalget skal i første omgang tale om emner og mulige kommunikationskanaler, hvoref-

ter sagen bør fremlægges for studienævnet.  

 

Susanne Vang opfordrede udvalget til også at medtænke de skærme, der findes på insti-

tuttet og i kantinen, som kommunikationsvej.  

 

Der vil blive fulgt op på punktet efter sommerferien.  

 

 

Ad 10. Eventuelt 

CJ oplyste, at studenterrepræsentanterne RGB og TTN stopper i studienævnet ved udgan-

gen af juni måned. I stedet tiltræder suppleanterne Peter Stounbjerg (PS), statskundskab, 

og Sebastian Wrang Lindemann Juhl [SWLJ), samfundsfag. 

 

Udskiftningen afstedkommer også en ændring i flere udvalg, og studienævnet vedtog ne-

denstående:  

 CHP indtræder i dispensationsudvalget 
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 SWLJ indtræder i studiestartsgruppen 

 PS indtræder i kvote 2-udvalget 

 

 

 

Mødet sluttede kl. 12.00 

 

 

Carsten Jensen 

Studieleder  

/Ida Ravn Eriksen, uddannelsesrådgiver 


